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Milé	sousedky,	milí	sousedé,	

jsou	 to	 už	 bezmála	 dva	 roky	 od	
okamžiku,	kdy	jste	ve	schránkách	
našli	 nulté	 číslo	 Řepčínských	 no-
vin.	Protože	jsme	nezaháleli,	udá-
la	 se	 za	 tu	 dobu	 spousta	 změn	
nejen	v	Řepčíně,	ale	i	v	naší	Komi-
si	městské	části.	O	těch	nejdůleži-
tějších	 si	můžete	 přečíst	 v	 tomto	
vydání	našich	novin.	Jako	malá	výhra	pro	lepší	fungová-
ní	Komise	v	posledních	dvou	letech	se	pak	ukázala	spo-
lupráce	se	ZŠ	Svatoplukova,	díky	níž	se	nám	daří	pořá-
dat	řadu	akcí	„na	míru“	i	rodinám	s	dětmi.	

Máme	za	sebou	poměrně	čerstvě	komunální	volby,	které	
jsou	 pro	 budoucí	 fungování	 Komise	 zásadní,	 ale	 také	
Vánoce	a	oslavy	příchodu	nového	roku.	Doufám,	že	jste	
je	 prožili	 v	 klidu	 a	 pohodě,	 protože	 to	 už	 je	 v	 dnešní	
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uspěchané	 době,	 bohužel,	 často	 vzácností.	 Jelikož	 stále	
není	jisté,	jaké	složení	budou	mít	komise	městských	částí	
v	následujících	čtyřech	letech,	je	docela	dobře	možné,	že	
se	s	vámi	v	tomto	úvodníku	setkávám	podruhé	a	napo-
sledy.	Ať	to	dopadne	tak	či	onak,	Řepčín	pro	mě	zůstane	
tou	nejlepší	„vesnicí“	ve	městě.		

Děkuji	vám,	děkuji	členům	KMČ,	členkám	pedagogické-
ho	 sboru	 ZŠ	 za	 dosavadní	 přízeň	 a	 spolupráci	 a	 přeji,	
nejen	Řepčínu,	krásný	a	úspěšný	rok	2015!	

Mgr.	Michael	Mencl	
předseda	KMČ	č.22	Olomouc-Řepčín		

PĔĚė	FĴđĎĈĎęĊė	2015	
Pro	letošnı́	přánı́	pro	štěstı́	-	Pour	Féliciter	-	jsme	využili	fotograϐii	zastupitelstva	samostatné	obce	Rƽ epčı́na	z	roku	
1900.	Uprostřed	výhradně	mužské	skupinky	sedı́	 tehdejšı́	starosta	Josef	Zlobický,	který	bydlel	v	Zengrově	ulici.	
Potomci	většiny	tehdejšı́ch	zastupitelů	stále	žijı́	v	Rƽ epčı́ně.	Pokud	o	nich	něco	vı́te	z	vyprávěnı́	nebo	si	na	ně	do-
konce	vzpomı́náte,	pak	je	právě	Vám	určená	naše	Výzva	pro	pamětníky	(viz	str.	7).	 	 	 	 	
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Na	podzim	proběhly	komunálnı́	 volby,	 a	 to	 znamená,	
že	 teprve	nynı́	 budou	 jmenovány	nové	Komise	měst-
ských	 částı́.	Obvykle	 se	 tak	děje	mezi	 únorem	 a	dub-
nem.	Zde	je	rekapitulace,	kdo	byl	a	kdo	je	členem	řep-
čı́nské	 Komise,	 která	 se	 v	minulém	 funkčnı́m	 obdobı́	
sešla	poprvé	v	květnu	2011.		

Současnı́	členové:	Mgr.	Michael	Mencl	(předseda	KMCƽ	
od	01/2012),	 Ladislav	Bubenı́ček	 (člen	 od	05/2013),	

Ing.	Ladislav	Cƽ áp	(člen	od	04/2014)	a	od	vzniku	komi-
se	Daniel	Grygárek,	Martin	Grygárek,	Jiřı́	Hanák,	Zdeň-
ka	 Hrbáčková,	 Mgr.	 Jana	 Málková	 (dřı́ve	 Hanáková),	
Libor	Malý,	Luděk	Mrákava	a	PaedDr.	Miroslav	Skácel.	

Bývalı́	 členové:	 Miroslav	 Strouhal	 (člen	 a	 předseda	
KMCƽ 	 do	 12/2011),	Mgr.	 Ivana	 Aleksičová	 (členka	 do	
04/2013)	 a	 Mgr.	 Marcela	 Koupilová	 (členka	 do	
03/2014).	

FĚēĐĮēŃ	ĔćĉĔćŃ	ĐĔĒĎĘĊ		

V	těchto	Rƽ epčı́nských	novinách	se	dočtete	o	řadě	akcı́,	
které	 jsme	pořádali	nebo	zaštı́tili.	Paradoxně	je	 řešenı́	
řady	„běžných“	věcı́,	které	zdánlivě	nestojı́	ani	za	zmı́n-
ku,	to	nejsložitějšı́.	Jsou	jimi	oprava	chodnı́ku	v	částech	
ulic	Rƽ epčı́nská	 (od	malé	 školy	po	Máchovu),	Na	Trati	
(od	 parku	 po	 školku)	 a	 v	 Martinově	 ulici,	 dokončenı́	
živičného	povrchu	 cesty	 v	 Oldřichově	 ulici,	 nájezd	na	
chodnı́k	v	Rƽ epčıńské	u	náměstı́čka	a	dalšı́,	např.	posu-
nutı́	 značky	 začátek/konec	 obce	 s	 doplňkovou	 cedulı́	
„chodci	 ve	 vozovce“	 na	 Křelovské	 tak,	 aby	 padesátka	
platila	 až	 po	 odbočku	 ke	 Globusu,	 osazenı́	 cedulı́	
s	názvy	ulic	(aby	nám	zde	nebloudili	cizı́	 řidiči),	posu-
nutı́	„jednosměrky“	z	náměstı́čka	až	za	křižovatku	Bře-
tislavovy	 a	 Rubešovy	 (aby	 se	 mohla	 auta	 u	 hospody	
otočit	 a	 nemusela	 dělat	 okruh	 po	 Rƽ epčı́ně),	 osazenı́	
sloupků	v	Rubešově	a	Balbı́nově	ulici	bránı́cı́	průjezdu	
automobilů.	 A	 nakonec	 ještě	 drobnosti	 typu	 nových	
odpadkových	 košů,	 odplevelenı́	 chodnı́ků,	 prořezu	
dřevin,	 úklidu	 různého	nepořádku,	 odstraněnı́	 zbytků	
mı́stnı́ho	rozhlasu	a	drobných	oprav…		

Komise	městské	části	je	tu	právě	proto,	aby	vám	zpřı́-
jemnila	 život	 v	našı́	 čtvrti.	 Nenı́	 to	 sice	 tak	 úplně	 jejı́	
oϐiciálnı́	smysl,	ale	my	si	ho	tak	vykládáme.	Jsme	proto	
rádi	za	každý	Váš	smysluplný	podnět,	kterým	se	poslé-
ze	 zabýváme.	 Veškerá	 naše	 jednánı́	 jsou	 veřejná,		
přijďte	nás	navštı́vit.	

Michael	Mencl	

CĔ	ďĘĒĊ	ĉĶđĆđĎ	ĕĔĘđĊĉēŃ	ĉěĆ	ėĔĐĞ	

Ke	Komisi	se	dostalo	několik	protichůdných	požadav-
ků	 či	návrhů,	 jak	vyřešit	dopravu	v	Hornı́	hejčı́nské	a	
Rƽ epčı́nské	ulici	(po	zrcadlo).	Vzhledem	k	úzkému	pro-
ϐilu	komunikace	 jsme	od	občanů	dostali	podnět	k	dů-
slednému	vymáhánı́	 zákazu	stánı́	 v	 těchto	ulicı́ch	 tak,	
aby	 se	 umožnila	 pohodlná	 jı́zda	 aut	 v	 obou	 směrech.	
Vzhledem	k	tomu,	že	řada	domů	v	těchto	ulicı́ch	nemá	
žádnou	garáž	a	lidé	jsou	nuceni	parkovat	na	ulici,	nám	
přišlo	toto	řešenı́	jako	zbytečně	represivnı́	a	svým	způ-
sobem	 bezohledné.	 Problém	 s	 nedostatkem	 parkova-
cı́ch	mı́st	ostatně	trápı́	prakticky	celou	Olomouc...	

Dalšı́	 návrh	 spočı́val	 v	 řešenı́	 obou	 ulic	 jako	 jedno-
směrných,	 čı́mž	by	se	počet	parkovacı́ch	stánı́	navýšil	
a	doprava	by	byla	plynulá.	Takové	 řešenı́	však	narážı́	
na	problém	MHD,	protože	autobus	nemůže	mı́t	výjim-

ku	a	musı́	 jezdit	také	 jednosměrkou.	V	jednom	směru	
by	tedy	nemohly	být	obsluhovány	zastávky	linky	č.	18	
Rƽ epčı́n-škola,	 Rƽ epčı́nská	 a	 Tomkova.	 Ani	 toto	 řešenı́	
jsme	tedy	nakonec	nepodpořili.	S	ohledem	na	vysoké	
náklady	 na	 vybudovánı́	 parkovacı́ch	 zálivů,	 zřejmě	
jediného	rozumného	řešenı́,	nám	nezbývá,	než	součas-
ný	stav	akceptovat.	

Výjimkou	je	slepá	Rubešova	ulice,	která	se	napojuje	na	
Rƽ epčı́nskou.	Zde	bývajı́	auta	zaparkovaná	tak	nahusto,	
že	 často	 znemožňujı́	 přı́jezd	 jak	 samotným	 obyvate-
lům	domů	v	ulici,	tak	technickým	službám	vyvážejı́cı́m	
odpad.	 Prosı́me,	 chovejte	 se	 ohleduplně,	 ať	 nemusı́	
policie	přistoupit	k	tvrdému	vymáhánı́	zákazu	stánı́	v	
těchto	mı́stech!	

Michael	Mencl	

SĒĊęđĎ	ďĘĒĊ	ĘĊ	ĘęĔđĚ	
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Olomouckým	 tiskem	 proběhla	 informace,	 že	 bývalá	
Rada	 města	 schválila	 koncepci	 dopravy,	 která	 měla	
přesměrovat	 tranzitnı́	 dopravu	 na	 obchvat	 města	
(tedy	nákladnı́	dopravu,	která	vede	přes	Olomouc,	ale	
nekončı́	 zde).	 	 Toho	 má	 být	 dosaženo	 znemožněnı́m	
alternativnı́ch	objı́zdných	tras,	které	pro	mnoho	řidičů	
kamionů	vedly	i	přes	Rƽ epčı́n…	Tiráky	by	tak	nově	ne-
směly	 jezdit	 např.	 částı́	 Rƽ epčıńské,	 Svatoplukovou,	
Erenburgovou,	Tomkovou	a	dalšı́mi	ulicemi	(viz	map-
ka	vpravo).	

To	je	prvnı́m	výsledkem	výzvy,	kterou	jsme	společně	s	
kolegy	 z	KMCƽ 	Hejčı́n	 a	Olomouc-západ,	 kteřı́	 se	potý-
kajı́	s	podobnými	problémy,	zaslali	primátorovi	města	
na	začátku	roku	2014.	Je	však	potřeba	si	uvědomit,	že	
ještě	nenı́	vyhráno.	Rada	města	a	jejı́	dopravnı	́komise	
sice	 daly	 tomuto	 řešenı́	 zelenou,	 ale	 kladně	 se	 musı́	
vyjádřit	 přinejmenšı́m	 také	 Správa	 silnic	 Olomoucké-

ho	kraje	a	dopravnı́	policie.	Doufejme	proto,	že	se	po-
dařı́	nové	radnici	toto	úsilı́	dotáhnout	úspěšně	k	cı́li…	

Michael	Mencl	

ZġĐĆğ	ęėĆēğĎęĚ	-	ěżčėĆ	ĕėĔ	ţĊĕĮŃē	

Přestože	se	naše	pohádková	zastávka	objevila	v	mno-
ha	médiı́ch,	 byla	 by	 škoda	 se	 o	 nı́	 v	 našich	 novinách	
také	nezmı́nit.	Vezměme	to	ale	o	to	stručněji.	

Autobusová	zastávka	Rƽ epčı́n-škola	byla	dlouhou	dobu	
zchátralá.	Když	 jsme	nakonec	přiměli	odbor	dopravy,	
aby	zastávku	opravil	a	osvětlil,	měli	jsme	obavy,	aby	se	
na	 jejı́ch	 bı́lých	 zdech	 brzy	 nepodepsali	 vandalové.	
Rozhodli	 jsme	 se	 je	 proto	 předběhnout	 a	 pomalovat	
zastávku	z	vlastnı́	vůle	dřı́v.	V	Komisi	jsme	se	shodli	na	
motivu	Rƽ epčı́na	nebo	řepy.	Jelikož	je	zastávka	bezpro-
středně	u	školy,	chtěli	jsme	udělat	radost	zejména	dě-
tem	a	prodiskutovali	jsme	naše	záměry	se	zástupkyně-
mi	ZSƽ ,	 které	 chodı́	 na	naše	 jednánı́	Komise.	Vı́tězným	
se	stal	návrh		pohádky	O	veliké	řepě.	Zbytek	jsme	pře-
nechali	 základnı́	 škole,	 která	 se	 úkolu	 zhostila	

s	 nadšenı́m,	 a	 ještě	 v	 únoru	 bylo	 hotovo.	 Nakoupili	
jsme	 dětem	 a	 učitelkám	 barvy	 a	 výsledkem	 je	 naše	
pohádková	zastávka.	Doufáme,	že	se	lı́bı́	i	vám,	a	že	se	
náš	recept	proti	nudě	a	vandalům	osvědčı́.		

Michael	Mencl	

PĔčġĉĐĔěġ	ğĆĘęġěĐĆ	ĉĶđġ	ėĆĉĔĘę	

V	nultém	čı́sle	Rƽ epovin	jsme	vám	představili	studii,	jak	
má	vypadat	park	ve	Svatoplukově	ulici	po	celkové	re-
vitalizaci.	 Dnes	 už	 je	 asi	 zbytečné	 řı́kat,	 že	 je	 hotovo,	
protože	i	naše	pietnı́	vzpomı́nky	a	 	slavnostnı́	rozsvě-
cenı́	 vánočnı́ho	 stromu	 se	 konajı́	 právě	 tam	 a	 právě	
dı́ky	 tomu,	 že	 je	park	opravený.	Na	druhou	 stranu	 se	
patřı́	 řı́ci,	 že	projekt	revitalizace	parku	se	táhnul	 řadu	
let	 a	naše	Komise	 tak	na	něm	nemá	 zásadnı́	 zásluhu.	
Hodláme	si	ho	však	hýčkat,	aby	nám	dlouho	vydržel	v	
dobré	 kondici.	 Revitalizace	 byla	 pořı́zena	 z	 evropské	

dotace,	proto	je	na	park	delšı́	záruka	než	 je	obvyklé	a	
toho	budeme	muset	využı́t	již	nynı́,	protože	na	podzim	
začala	opadávat	malba	z	plotové	podezdı́vky	a	bude	se	
muset	opravit.		

A	 proč	 nenı́	 dětské	 hřiště	 v	 parku	 častěji	 přı́stupné	
veřejnosti?	Hřiště	je	totiž	ve	správě	ZSƽ 	a	MSƽ 	Svatoplu-
kova,	 které	 za	 něj	 nesou	 zodpovědnost.	 Již	 jeho	 sou-
časné	 omezené	 zpřı́stupněnı́	 je	 krokem	 vstřı́c	 veřej-
nosti	-	rodinám	s	malými	dětmi.	

Michael	Mencl	

PĆėĐ	SěĆęĔĕđĚĐĔěĆ	
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Městská	část	Rƽ epčı́n	je	součástı́	velké	Olomouce	již	od	
roku	1919.	V	našı́	 čtvrti	občané	po	celá	dlouhá	deseti-
letı́	 udržovali	 svoje	 tradice	 a	 zvyky.	Dnes	bychom	 to-
mu	mohli	řı́kat	kulturnı́	vyžitı́.		

Našı́m	přánı́m	je	vytvořit	v	Rƽ epčı́ně	přı́jemné	prostře-
dı́	 k	 životu	 a	 předevšı́m	 pak	 dostatek	 přı́ležitostı́	 ke	
společnému	setkávánı́.	Mı́t	možnost	pohovořit,	pobavit	
se,	a	 tak	 trochu	pozapomenout	na	 trampoty	všednı́ch	
dnı́,	často	pomůže	překonat	i	drobné	problémy	a	sváry.	

Vrátit	 tradice	a	společenský	 život	do	Rƽ epčıńa,	o	 to	se	
snažı́	 Komise	městské	 části,	 ZSƽ 	 a	 MSƽ 	 Svatoplukova	 a	

Uklı́zenı́	 břehů	Mlýnského	potoka	nebo	 také	 „My	pro	
vodu-voda	 pro	 nás“,	 jak	 akci	 oϐiciálně	 nazývá	 Povodı́	
Moravy,	 se	 setkalo	 s	 pozitivnı́m	 ohlasem	 a	 s	 největšı	́
pravděpodobnostı́	 se	bude	v	 letošnı́m	 roce	opakovat.	
Všem	patřı́	velké	poděkovánı́.	

Ladislav	Bubeníček		

29.	 března	 loňského	 roku	 jsme	 uskutečnili	 spolu	
s	 Povodı́m	 Moravy,	 ZSƽ 	 Svatoplukova	 a	 hejčı́nskou	
městskou	 komisı́	 dohodnutou	 akci	 na	 úklid	 břehů	
Mlýnského	potoka,	který	vlastně	spojuje	obě	městské	
čtvrti.	 Společným	 úsilı́m	 se	 nám	 podařilo	 sesbı́rat	 a	
odvézt	 odpadky	 z	bezmála	dvoukilometrového	 úseku	
mezi	 dřevěným	 mostem	 v	 Hejčı́ně	 a	 řepčı́nským	 je-
zem.	Pracovnı́ci	 Povodı́	Moravy	poskytli	 pracovnı́	 ru-
kavice,	 nejnutnějšı́	 nářadı́,	 plastové	 pytle	 na	 odpad	 a	
všechny	nás	potěšili	malým	 občerstvenı́m.	Pneumati-
ky,	ořezané	zbytky	kabelů,	plastové	láhve	a	dokonce	i	
části	 kanoe	 souběžně	 sbı́raly	 a	na	přistavené	 a	popo-
jı́ždějı́cı́	nákladnı́	vozidlo	nakládaly	dvě	pracovnı́	sku-
piny	 na	 levém	 a	 pravém	 břehu	 Mlýnského	 potoka.	
UƵ klidu	se	zúčastnilo	35	osob,	a	to	staršı́ch	 žáků	 školy,	
hejčı́nských	 i	 řepčı́nských	dobrovolnı́ků	a	ruku	k	dı́lu	
přiložili	 i	 členové	obou	Komisı́	prostě	všichni,	kterým	
nenı́	 stav	 a	 podoba	 našı́	 městské	 krajiny	 lhostejná.	

ÚĐđĎĉ	ćţĊčŴ	MđżēĘĐĴčĔ	ĕĔęĔĐĆ	ěĊ	ĘĕĔđĚĕėġĈĎ	Ę	PĔěĔĉŃĒ	MĔėĆěĞ	

mı́stnı́	 nadšenci.	 Jejich	 úzká	 spolupráce	 přinášı́	 své	
ovoce	už	nynı́.	Uveďme	si	několik	přı́kladů,	nebo	lépe,	
už	 realizovaných	 akcı́:	 „Rƽ epčı́n	 bez	 skládek“	 a	 „UƵ klid	
břehů	Mlýnského	potoka“,	akce	zaměřené	na	ochranu	
a	 obnovu	 kvalitnı́ho	 životnı́ho	 prostředı́	 a	 ekologii,	
Pálenı́	 čarodějnic,	 dubnové	 společensko-kulturnı́	 se-
tkánı́	dětı́	i	těch	dřı́ve	narozených,	ale	i	Rƽ epčı́nský	den	
s	kácenı́m	máje,	Lampionový	průvod	s	pietnı́m	aktem,	
zdobenı́	 a	 rozsvı́cenı́	vánočnı́ho	stromu	nebo	tradičnı́	
Rƽ epčı́nský	ples.	

Ladislav	Bubeníček	(red.upraveno)	

NĊďĘĒĊ	ĔĘĕĆđġ	ĮęěėŪ!	

Dvacátý	 červen	 loňského	roku	byl	slavnostnı́	den.	Na	
našem	„náměstı́čku“,	„rynku“,	„návsi“,	prostě	na	křižo-
vatce	 u	 kapličky,	 jsme	 si	 připomněli	 sto	 deset	 let	 od	
postavenı́	 a	 vysvěcenı́	 dnes	 již	 neexistujı́cı́	 kaple	 sv.	
Josefa,	která	v	těchto	mı́stech	stála.	

Tato	 svátečnı́	 akce	 byla	 připomı́nkou,	 že	 Rƽ epčı́n	 byl	
kdysi	 sebevědomou	 a	 historicky	 významnou	 obcı́.	 V	
úvodnı́m	proslovu	seznámil	předseda	Komise	městské	
části	 Rƽ epčı́n	 pan	 Michael	 Mencl	 přı́tomné	 nejen	
s	 programem	 „Rƽ epčı́nského	 dne“,	 ale	 předevšı́m	
s	připravovanou	 rekonstrukcı́	 tohoto	prostranstvı́	 -	 s	
„revitalizacı́	náměstı́čka“.		

S	 historiı	́ kaple	 sv.	 Josefa,	 účastnı́ky	 setkánı́	 blı́že	 se-

známil	 hejčı́nský	 farář	 pan	Marian	Masařı́k	 a	 ujal	 se	
slavnostnı́ho	 odhalenı́	 a	 posvěcenı́	 dřevěné	 zvoničky,	
která	 tak	 symbolizuje	 zaniklou	 historickou	 stavbu.	 O	
kulturnı́	zážitek,	který	nesmı́	na	dobré	akci	chybět,	se	
zasloužil	pěvecký	sbor	jak	jinak,	než	z	našı́	mı́stnı́	ško-
ly.	 Výstava	 historických	 fotograϐiı́,	 včetně	 velkého	
snı́mku	bývalé	kaple,	pak	 ilustrovala	bohatou	historii	
Rƽ epčı́na.	Velký	zájem	všech	a	zvláště	dětı́	poutal	slav-
nostnı́	 kočár	 tažený	 párem	 konı́,	 který	 vozil	 rodiče	 s	
dětmi	po	přilehlých	ulicı́ch.		

Mezitı́m	 se	 účastnı́ci	 setkánı́	 v	 průvodu	 odebrali	 na	
loučku	u	Mlýnského	potoka,	kde	stála	májka	a	byl	při-
praven	hlavnı́	zábavnı́	program.	Na	děti	čekal	nafuko-

ŘĊĕĮŃēĘĐż	ĉĊē:	110.	ěżėĔĮŃ	ĐĆĕđĊ	Ęě.	JĔĘĊċĆ	Ć	ĐġĈĊēŃ	ĒġďĊ		
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vacı́	hrad,	skákacı́	 trampolı́na	a	 řada	dalšı́ch	atrakcı́	a	
soutěžı́.	 Rodiče	 se	 těšili	 na	 pečené	 makrely	 a	 točené	
pivo.	K	poslechu	a	 tanci	hrála	hudebnı́	 skupina	Kara-
mel,	kterou	v	pozdějšı́ch	hodinách	vystřıd́ali	Reckless	

té,	 kterou	 vyrobily	 děti	 ze	 ZSƽ .	 Ohniště	 pak	 sloužilo	
k	opékánı́	 špekáčků	 či	uzenin.	Dospělému	doprovodu	
dětı́	pak	dobře	posloužila	udı́rna,	gril	a	nezbytný	stá-
nek	s	pivem.	Zapálenı́	druhé	a	velké	hranice	a	upálenı́	
už	dospělé	 čarodějnice,	tedy	jejı́	zdařilé	 ϐigurı́ny,	bylo	
završenı́m	 pěkného	 společenského	 setkánı́	 mı́stnıćh	
obyvatel	 Rƽ epčı́na.	 Drobnou	 kaňkou	 na	 celém	 setkánı́	
byla	absence	dobré	hudby.	Tak	určitě	přı́ště.	

Ladislav	Bubeníček	(red.upraveno)	

Již	podruhé,	nebo	dá	se	s	nadsázkou	řı́ct	druhý	ročnı́k	
pálenı́	 čarodějnic,	 co	 by	 společenského	 setkánı́,	 se	
uskutečnil	poslednı́ho	dubna	 loňského	roku.	Konečně	
kdy	 jindy	 když	 Valpuržina	 nebo	 také	 Filipojakubská	
noc	je	v	roce	jen	jedna.	Stálo	by	za	to	zmı́nit	se,	že	zor-
ganizovánı́	 takové	 akce	 nenı́	 jen	 tak	 jednoduchá	 věc.	
Důležité	je	oϐiciálnı́	povolenı́	od	hasičů,	k	tomu	se	při-
dá	i	souhlas	odboru	životnı́ho	prostředı́,	o	bezpečnosti	
nemluvě.	Zajištěnı́	občerstvenı́	a	zásobovánı́	potřebný-
mi	věcmi	také	chce	svůj	čas.	Sehnat	dostatek	dřı́vı́,	do-
pravit	 jej	na	mı́sto	a	postavit	menšı́	 a	většı́	hranici	už	
bylo	 obtı́žnějšı́,	 ale	 dı́ky	 mı́stnı́m	 nadšencům	 se	 i	 to	
podařilo	včas	nachystat.	

Okolo	 16.	 hodiny	 začaly	 přicházet	 prvnı́	 děti	 v	 krás-
ných	čarodějnických	maskách.	O	tom,	 že	toto	zábavné	
setkánı́	patřilo	předevšı́m	jim,	našim	dětem,	je	nadby-
tečné	se	zmiňovat,	ale	i	ti	staršı́	se	dobře	bavili.	Soutě-
žilo	se	v	různých	dovednostnı́ch	disciplı́nách.	O	svědo-
mitou	až	báječnou	organizaci	se	zasloužily	předevšı́m	
pracovnice	 našı́	 Mateřské	 a	 Základnı́	 školy	 ve	 Svato-
plukově	ulici.	Ceny	do	soutěžı́	a	špekáček	pro	všechny	
děti	zajistila	opět	řepčıńská	Komise.	A	k	čemu	dvě	hra-
nice?	Menšı́	pro	upálenı́	menšı́	školnı́	čarodějnice,	tedy	

Driving	s	o	poznánı́	tvrdšı́m	repertoárem.	Každý	si	tak	
přišel	na	své.	S	velkým	zájmem	se	setkala	ukázka	ná-
ročné	 práce	 hasičského	 záchranného	 sboru,	 který	
předvedl	simulovaný	zásah	při	automobilové	havárii.		

Završenı́m	celého	slavnostnı́ho	dne	bylo	kácenı́	májky,	
kterou	postavili	přátelé	z	Rƽ epčı́na	a	Hejčı́na	už	prvnı́ho	
května	a	uhlı́dali	ji	tak	téměř	dva	měsı́ce.	O	jejı́	nazdo-
benı́	pentlemi	se	postarali	opět	žáci	ZSƽ .	Zƽ e	nenı́	kácenı́	
jednoduchá	 práce	 předvedl	 mı́stnı	́ dřevorubec	 pan	
„Jožin“	Skácel.	Nasměrovánı́	a	přesné	„položenı́“	vyso-
kého	kmene	vyžaduje	znalosti,	zručnost	a	praxi.	Samo-
zřejmě	všechno	dobře	dopadlo	a	soutěž	o	nejpřesnějšı́	
tip	mıśta	dopadu	májky	a	odhadu	 jejı́	 výšky	měla	 své	
šťastné	výherce.	Malá	výherkyně	včelky	Máji	ji	musela	
mı́t	druhý	den	všude	s	sebou,	jak	nám	později	přiznala	
jejı́	maminka.	 Výherci	 balı́čku	 paštik	 s	 výstižným	ná-
zvem	Májka	nás	pak	překvapili	tı́m,	 že	do	Rƽ epčı́na	za-
vı́tali	 z	 Lazců.	 Kdo	 neuspěl	 v	 soutěžı́ch,	měl	možnost	
zakoupit	 si	 dřevěnou	pamětnı	́ „turistickou“	 známku	 s	
motivy	Rƽ epčı́na.	

Na	závěr	je	ještě	třeba	dodat,	že	počası́	ideálnı́	nebylo,	
ale	 dobrá	 nálada	 a	 pohoda	 vydržela	 až	 do	 pozdnı́ch	
hodin.	Těšı́me	se	na	shledanou	i	v	letošnı́m	roce!	

Ladislav	Bubeníček	(red.upraveno)	

NĆ	PĆđĔĚĮĐĚ	ďĘĒĊ	ĕġđĎđĎ	ĮĆėĔĉĶďēĎĈĊ	
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sionálové,	 kteřı́	 se	 s	pomocı́	 horolezeckých	 lan	pohy-
bujı́	v	korunách	stromů.	Přestože	obvykle	prořezávajı́	
větve,	 nezalekli	 se	 ani	 ozdobenı́	 asi	 osmnáctimetrové	
borovice	 dvěma	 stovkami	 žárovek	 a	 bezmála	 dvěma	
sty	ozdob	z	dı́lny	základnı́	školy.		

Jako	 obvykle	byl	 vánočnı́	 strom	 rozsvı́cen	 společným	
odpočı́távánı́m	a	děti	z	mı́stnı́	základnı́	školy	zazpı́valy	
všem	přı́tomným	vánočnı́	koledy.	Už	před	dvěma	lety	
jsme	nepochybovali,	 že	 vánočnı́	 strom	započal	 novou	
přı́jemnou	tradici	a	nic	na	tom	nezměnil	ani	fakt,	že	se	
o	několik	dnı́	později	do	vánočnı́ho	stromu	pustili	van-
dalové,	kteřı́	přetrhali	dráty	a	rozbili	a	ukradli	množ-
stvı́	 žárovek.	 Strom	 však	 zůstal	 zhasnutý	 jen	 necelé	
dva	 dny,	 protože	 šikovným	 Rƽ epčı́ňanům	 se	 podařilo	
strom	 provizorně	 spravit	 a	 osvětlenı́	 zprovoznit,	 aby	
dělal	radost	celý	adventnı́	čas.	Vánoce	2014	už	se	obe-
šly	bez	podobných	nepřı́jemnostı́.	

Protože	se	na	zdobenı́	stromu	podı́lelo	mnoho	nadše-
ných	dětı́,	rodičů,	učitelek,	a	měl	velký	ohlas	u	mnoha	
Rƽ epčı́ňanů	i	Hejčı́ňanů,	přihlásili	jsme	strom	do	soutě-
že	Denı́ku	o	nejkrásnějšı́	vánočnı́	strom	Olomouckého	
kraje.	 Zatı́mco	v	 roce	 2013	 skončil	 na	druhém	mı́stě,	
letošnı́	 strom	 zvı́tězil	 po	 vyrovnaném	 souboji	 ziskem	
1903	hlasů	oproti	1816	hlasům	pro	mohelnický	smrk.	
Strom	z	olomouckého	Hornı́ho	náměstı́	jsme	nechali	v	
obou	letech	daleko	za	sebou.	Máme	být	právem	na	co	
pyšnı́	:-)		

Michael	Mencl 

LĆĒĕĎĔēĔěż	ĕėŴěĔĉ	Ć	ěżğēĆĒēġ	ěżėĔĮŃ	

V	Rƽ epčı́ně	 dlouho	 chyběl	 svátečnı́	 vánočnı́	 strom,	 a	
tak,	 když	 byly	 v	zářı́	 2013	 dokončeny	 opravy	 parku,	
začaly	 přı́pravy	 na	 vánočnı́	 strom	 zı́skávat	 konkrétnı	́
podobu.	Děti	ze	základnı́	školy	začaly	cvičit	zpěv	koled	
a	vyrábět	vánočnı́	ozdoby.	Zdobenı	́stromu	bylo	dojed-
náno,	osvětlenı́	objednáno,	plakáty	rozvěšeny...	Odbor	
životnı́ho	 prostředı́	 však	 v	 listopadu	 nepovolil	 vjezd	
vysokozdvižných	plošin	do	parku,	protože	by	poničily	
mlatové	 pěšiny.	 Vidina	 zklamaných	 dětských	 očı́	 nás	
přinutila	najı́t	způsob	zdobenı́	přijatelný	pro	všechny.	
Nelehkého	úkolu	se	nakonec	ujali	stromolezci	-	profe-

Druhý	 novodobý	 lampionový	 průvod	 v	 Rƽ epčı́ně	 se	
uskutečnil	 31.	 řı́jna	 2014.	 Přestože	 se	 zúčastnila	 asi	
stovka	 lidı́,	 zůstává	 naše	 pojetı́	 stále	 komornı́	 a	 opět	
jsme	spojili	oslavu	vzniku	Cƽeskoslovenska	s	Památkou	
zesnulých	a	poctou	obětem	obou	světových	válek.	Při	
krátkém	pietnı́m	aktu	u	pomnı́ku	v	parku	Svatopluko-
va	 jsem	připomněl	 výročı́	 100	 let	 od	 začátku	prvnı́	 a	
75	 let	od	začátku	druhé	světové	války	a	výročı́	25	 let	
od	Sametové	revoluce,	protože	„kdo	 nezná	 svou	 minu-
lost,	je	odsouzen	ji	opakovat.“	

Za	 nezbytného	 doprovodu	 policie	 a	 hudebnı́	 kapely	
Přı́kazanka	 se	 poté	 vydal	 lampionový	 průvod	 Rƽ epčı́-
nem,	aby	se	po	cestě	zastavil	také	u	nově	osvětlené	a	
vymalované	 kapličky	 sv.	 Isidora,	 otevřené	 pro	 veřej-
nost	 při	 přı́ležitosti	 svátku	 Všech	 svatých.	 Děkuji	
všem,	kteřı́	jste	se	zúčastnili,	za	přı́jemnou	atmosféru.	

Michael	Mencl	

VŃęĶğēż	ěġēĔĮēŃ	ĘęėĔĒ	ĘęĔďŃ	ě	ŘĊĕĮŃēĶ	
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VżğěĆ	ĕėĔ	ĕĆĒĶęēŃĐĞ	
Chtěli	 bychom	 zmapovat	 historii	 Rƽ epčı́na,	 kterou	
uchovávajı́	senioři	v	paměti.	Trávili	jste	v	Rƽ epčı́ně	či	
Hejčı́ně	 dětstvı́,	 pamatujete	 si	 události	 z	 Rƽ epčı́na	
z	 druhé	 světové	 války?	Máte	 v	 živé	 paměti	 detaily	
vyprávěnı́	 vašich	 rodičů	 či	 známých	 dokonce	 i	
z	obdobı́	prvnı́	republiky?	Máte	někoho	takového	ve	
svém	sousedstvı́	 či	rodině?	Zaznamenejte	své	vzpo-
mı́nky	na	děnı́	 v	 Rƽ epčı́ně	 (a	přı́padně	 i	Hejčı́ně)	 se	
všemi	 detaily	 na	 papı́r	 či	 diktafon	 (každý	 mobilnı́	
telefon	 už	má	 tuto	 funkci).	 Budeme	 rádi,	 pokud	 se	
do	 tohoto	 projektu	 zapojı́	 i	 sousedé	 nebo	 vnuci	 a	
vnučky	 pamětnı́ků,	 požádáme	 proto	 o	 spolupráci	
i	 děti	 ze	 základnı́	 školy.	 Pokud	máte	 archivnı́	 foto-
graϐie	 Rƽ epčı́na	 a	 řepčı́nských	 událostı́,	 budeme	mı́t	
všichni	o	 to	většı́	 radost.	Každou	takovou	 fotograϐii	
opatřenou	přı́během	nadšeně	přivı́táme.		

Zaslechli	 jsme	 napřı́klad,	 co	 se	 našlo	 v	 podkrovı́	
kláštera,	že	byla	v	Rƽ epčıńě	plovárna	a	jak	probı́halo	
bombardovánı́	Rƽ epčı́na.	Všechno	jsou	to	však	krátké	
útržky	bez	detailů,	které	zatı́m	nikdo	nezaznamenal.	
Povězte	nám	k	tomu	vı́c!			

Tomuto	 projektu	 bychom	 rádi	 věnovali	 celý	 rok	
2015.	 Pokud	 byste	 neměli	 nikoho,	 kdo	 by	 vám	 po-
mohl	 záznam	 pořı́dit	 nebo	 okopı́rovat	 fotograϐie,	
ozvěte	se	prosı́m	komukoliv	z	našı́	komise,	rádi	vám	
pomůžeme.	 Telefon	 na	 předsedu	 komise	 p.	Mencla	
je	733	535	665	a	poštovnı́	adresa	pak	Balbı́nova	7.	

Co	 také	 patřı́	 k	 Rƽ epčı́nu	 jsou	 dı́la	 Silvestra	 Hanáka	
(nar.		l873,	zemřel	1954)	syna	Josefa	Hanáka,	rolnı́ka	a	
hospodského	z	Rƽ epčı́na.	Silvestr	Hanák	žil	se	svou	ro-
dinou	v	Rƽ epčıńské	ulici	a	měl	12	dětı́	(3	zemřely	ještě	
v	 dětském	 věku).	 Byl	 to	 rolnı́k,	 ale	 také	 všestranný	
lidový	 umělec.	 Maloval	 obrazy,	 vzácná	 je	 napřı́klad	
"Hanácká	 svadba",	 ke	 které	 vyřezával	 i	 rám.	 Reliéfy	
nad	 vraty	 a	 dveřmi	domu	
na	 Rƽ epčı́nské	 ulici	 vytvá-
řel	 dokonce	 ve	 věku	 73	
let.	Na	rodinný	hrob	vyte-
sal	 z	 pı́skovce	 hlavu	 Kris-
ta.	Vyřezával,	maloval,	dě-
lal	 tepané	 obrázky.	 Obdi-
vuhodné	jsou	i	jeho	plasti-
ky	ve	dvoře	domu,	kde	žil.	

Marie	Hanáková	

Na	 snímku	 vpravo	 je	 Silvestr	 Hanák	 v	 průjezdu	 svého	
domu.	 Na	 ostatních	 fotograϔiích	 pak	 vidíme	 obraz	
„Hanácká	svadba“	a	plastiky		„Panna	Maria“	a	„Robota.“	

SĎđěĊĘęė	HĆēġĐ	
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ská,	Máchova,	Martinova,	Mojmıŕova,,	Na	Trati,	Na	zahrádkách,	Oldřichova,	Ovesná,	Rubešova,	Rƽ epčı́nská,	Svatoplukova	a	Zengrova.	

Jednání	KMČ	v	roce	2015	

Také	v	letošnı́m	roce	jsme	naplánovali	jednánı́	Ko-
mise	městské	 části	 vždy	na	prvnı́	 středu	v	měsı́ci	
(den,	 kdy	 houkajı́	 sirény),	 v	 18:30	 v	 ZSƽ 	 prof.	Ma-
tějčka	 ve	 Svatoplukově	 ulici.	 	 Naplánovaná	 data	
tedy	jsou	7.	 ledna,	4.	února,	4.	března,	1.	dubna,	6.	
května,	 3.	 června,	 1.	 července,	 5.	 srpna,	 2.	 zářı́,	 7.	
řı́jna,	4.	 listopadu	a	2.	prosince.	Únorové	jednání	
bude	opět	společné	s	KMČ	Hejčín,	proto	se	mo-
hou	jeho	datum	a	místo	ještě	změnit.	

VżğěĆ	Đ	ğĆŮĘęĶēŃ	ĘěĔĉŴ	ĉĊŧŪĔěżĈč	ěĔĉ!	
V	 průběhu	 loňské	 zimy	 se	 na	 namrzlých	 chodnících	 zranilo	 několik	 našich	 sousedů.	 Ukázalo	 se,	 že	 např.	
v	Břetislavově	ulici	jsou	svody	dešťových	vod	často	vyvedeny	přímo	na	chodník	nebo	na	silnici.	Obě	tato	řešení	
nejsou	v	pořádku.	Chceme	upozornit	všechny,	kterých	se	to	týká,	že	svody	dešťových	vod	z	Vašich	nemovitostí	
musí	být	vsakovány	na	Vašem	pozemku	nebo	musí	být	zaústěny	do	dešťové	kanalizace!	Pokud	byste	tak	neuči-
nili	sami,	hrozí	vám	pokuta	od	magistrátu	nebo	povinnost	uhradit	náklady,	které	s	tímto	zaústěním	bude	měs-
to	mít.	Taktéž	můžete	být	zodpovědní	za	úrazy,	ke	kterým	by	mohlo	dojít.	Prosíme,	učiňte	tak	co	nejdříve.	

Student	dopravnı́ho	inženýrstvı́	se	před	časem	podıv́al	
podrobněji	na	názvy	zastávek	MHD	v	Olomouci	 a	na-
vrhnul	odboru	dopravy	několik	změn.	My	jsme	s	nimi	
souhlasili,	 a	 po	 dalšı́m	 schválenı́	 Radou	 města	 nynı́	
můžeme	 avizovat,	 že	 s	 platnostı	́ od	 nového	 jı́zdnıh́o	
řádu	majı́	dvě	zastávky	v	Rƽ epčı́ně	nový	název.	Zastáv-
ka	 „MZƽ ,nový	 závod“	 je	 nově	 přejmenována	 na	
„Rƽ epčıń,železárny“	 a	 zastávka	 „MZƽ ,starý	 závod“	 na	
„Rƽ epčıń,Máchova“.	Pro	úplnost	dodejme,	že	došlo	ještě	
k	 přejmenovánı́	 zastávky	 „Topolany,č.	 73“	 nově	 na	
„Topolany,Bı́lkova“	 a	 zastávky	 „Hraničnı́“	 nově	 na	
„Nová	 Ulice“,	 aby	 souhlasil	 název	 přestupnı	́ zastávky	
tramvaje	a	autobusu.		

PţĊďĒĊēĔěĆēĴ	ğĆĘęġěĐĞ	
Pokud	 se	 této	 sociálnı́	 sı́ti	 vyhýbáte,	 tak	 vězte,	 že	ne-
musı́te	být	zaregistrovanı́,	abyste	měli	všechny	novin-
ky	 a	 zprávy	 z	 prvnı́	 ruky.	 Jednoduše	 se	 podı́vejte	 na	
adresu	www.facebook.com/olomouc.repcin	a	je	to!	Po	
necelém	roce	a	půl	od	spuštěnı́	našich	stránek	máme	
již	 230	 fanoušků	 a	 facebookové	 stránky	 se	 tak	 staly	
nejrychlejšı́m	komunikačnı́m	kanálem	s	vámi.		

Protože	máme	rádi	i	své	sousedy,	tady	máte	doporuče-
nı́	 i	 na	 stránku	 Hejčı́na:	 www.facebook.com/hejcin.	
Naše	stránky	jsou	pod	záštitou	Komise	městské	části	a	
můžou	tak	pod	jejı́	hlavičkou	přispı́vat	i	jednotlivı́	čle-
nové	komise,	zatı́mco	stránky	hejčı́nské	jsou	provozo-
vány	jedinou	osobou.	

Na	 obrázku	 je	 tzv.	 QR	 kód,	
který	 je	 takovým	 modernı́m	
čárovým	 kódem.	 Pokud	máte	
chytrý	telefon	s	aplikacı́,	která	
umı́	QR	kódy	čı́st,	přesměruje	
vás	přı́mo	na	naše	stránky.	

Nġŧ	FĆĈĊćĔĔĐ	

V	prosinci	2013	proběhl	na	Hejčı́nských	 loukách	hon,	
který	 vzbudil	 řadu	 negativnı́ch	 ohlasů.	 Podle	 svědků	
totiž	myslivci	 postupovali	 přes	 in-line	 okruh,	 po	 kte-
rém	 se	pohybovali	 nic	netušı́cı́	 lidé	 na	bruslı́ch	 i	ma-
minky	 s	 kočárky.	Myslivecké	 sdruženı́	 se	bránilo	 tıḿ,	
že	použı́vali	střelivo	účinné	jen	na	krátkou	vzdálenost.	
KMCƽ 	 Rƽ epčıń	 a	 KMCƽ 	 Hejčı́n	 však	 požadovaly,	 aby	 byl	
prostor	 zabezpečen	 a	 v	průběhu	honu	 se	 tak	nemohl	
nikdo	 nedopatřenı́m	 dostat	 na	 in-line	 okruh.	 Podle	
informacı́	 odboru	 životnı́ho	prostředı́	 se	 v	 letošnı́	 se-
zóně	žádný	hon	v	této	honitbě	konat	nebude.	

KĔēęėĔěĊėğēŃ	čĔē	ęĚęĔ	ğĎĒĚ	ēĊćĚĉĊ	

V	přı́štı́m	čı́sle	se	mimo	jiné	dočtete:	
					-	Kdo	tu	bude	dřı́ve,	velká	voda	nebo	hráze?	
					-	Donekonečna:	Cƽerné	skládky	
					-	Revitalizace	„náměstı́čka“	
Rádi	otiskneme	také	vaše	přı́spěvky	a	fotograϐie	vhod-
né	k	publikovánı́.	Neváhejte	se	na	nás	obrátit!	

V	ĕţŃŧęŃĒ	ĮŃĘđĊ...	


